
Assemblea 25 d’abril, Associació de famílies d’alumnes de l'Institut de Cervelló

ACTA ASSEMBLEA

Inici de l'assemblea a les 18,30 hores, amb l'assistència dels membres de la junta i
sòcies, les tresoreres Sandra Ponsa i Carol Barrena, la secretaria Mònica López i la
presidenta Beatriz Garcia, així com 3 persones sòcies amb dret a vot i un
acompanyant.

Es comprova la identitat de les persones sòcies amb dret a vot i s'inicia l'assemblea
seguint els punts de la convocatòria.

La senyora Beatriz Garcia presidenta, comença la sessió explicant als representants
de les famílies sòcies que no s'obre l'assemblea amb l'aprovació de l'acta de
l'assemblea anterior perquè va ser realitzada per la junta anterior, el 2020 i demana
disculpes per no haver celebrat les assemblees anuals corresponents per temes
personals i de salut.

La presidenta llegeixen l’ordre del dia:

- Balanç econòmic exercici 2021

- Balanç econòmic exercici 2022

- Balanç econòmic exercici 2023

- Pressupost exercici 2024 - 2025

- Aprovació balanços i pressupostos

- Proposta de canvi de gestoria

- Gestió llicències digitals i quota AFA pròxim curs

- Presentació noves candidatures per la junta

- Possibles escenaris assemblea següent, si no es renova junta

- Plataforma amb institut de Vallirana

Continua començant la presentació de les taules dels balanços des de 2021, inici
junta actual, fins 2023.Els punts que destaca i explica són:

2021

1. El sistema heretat de la junta anterior era gestionar la compravenda de
llicències digitals de famílies sòcies i no sòcies, juntament amb el pagament
de la quota anual.

2. Aquest sistema genera uns despeses de comissions bancàries de 976,47 € a
més de moltes hores de feina a les tresoreres i secretaria encarregada de les
gestions amb les dues editorials.



3. Per altra banda, aquell any l'I.V.A de les llicències digitals van canviar del
16% al 7%, els impostos van ser de 1463,17 €. Aquesta quantitat a la
presentació de la renda a l'any posterior va fer sospitar d'error a les
tresoreres i el van comunicar a la gestoria, i encara restem a l'espera d'una
resposta per part d'hisenda.

4. S'expliquen la resta d'inversions (vegeu document de comptes*),
puntualitzant en els despeses de l'assegurança de Mapfre de 1171,46 €,
s'explica que es va considerar desproporcionada i al curs següent es va
canviar a Occident reduint considerablement les despeses.

5. També la presidenta explica que la resta de despeses responen a la quantia
que direcció els va indica que es solía gastar la junta anterior.

6. Es comenta que són les inversions que veuran als següents balanços amb la
diferència ja comentada de l'assegurança, i que en comptes de la festa de fi
de curs que no es va realitzar per la pandèmia, es va donar una quantia de
399 € per al sopar de 4t.

7. S'explica que aquest any van haver-hi beneficis de 3257,24 €

Es comenta amb els socis que aquest benefici és extraordinari encara que la resta
d'anys la junta actual el que guanya és el que es gasta. Els socis comenten que una
associació com la nostra no hauria de tenir beneficis. La presidenta explica que és
possible que sigui degut a la falca entre els impostos del 7 i el 16% i que mirant els
números de la junta anterior no ha pogut determinar si els beneficis dels seus
exercicis eren similars o no, però és possible que sí, ja que el saldo heretat de la
junta anterior va ser aproximadament d'uns 15.000 €, que es manté actualment a
15.116,24 € perquè la junta actual no ha tingut beneficis cap dels següents exercicis.

2022

1. Aquest any la gestió de llicències i quota de les sòcies s'externalitza a
l'empresa Iddink, estalvia moltes hores de feina a la junta i d'estalvi de
comissions bancàries per ingressos.

2. Les inversions són les mateixes que l'exercici anterior (vegeu document de
comptes*), aquest any tampoc es va fer festa de fi de curs.

3. La novetat és que es van realitzar extraescolars amb l'empresa Wonder i a
l'institut se li paga una quota per alumne i més per ús de les instal·lacions.

4. S'explica que els beneficis de l'exercici va ser de 75,53 €

S'explica que es van fer extraescolars de reforç, conversa en anglès i programació,
però que no vam acabar gaire contents per un tema dels professors i el curs
següent ja no es va fer.

2023

1. La gestió de llicències i quota de les sòcies es continua amb l'empresa Iddink.



2. Aquest any es rep una subvenció de l'ajuntament per primer cop, de 2.100 €

3. La diferència de gastos amb l'any anterior és que aquest curs es suma una
reparació de megafonia que direcció va demanar que pagués l'AFA de
569,91 €, la iniciativa sorgida de la junta de la compra de llibres per la
biblioteca de l'institut (demanant quins llibres comprar a les responsables) per
un valor de 180,09 € i l'organització de la festa de fi de curs per part de les
famílies de 3r, dirigida a tota l'escola amb una despesa de lloguer de taules i
cadires de 645,08 €, la contractació d'un DJ per 577,5 € i dues assegurances
puntuals necessàries per a la celebració de la festa que sumen 407,58 €

4. S'explica que en aquest exercici es va tenir una despesa de -119,70 €.

Es du a terme la votació per l'aprovació del tancament d'aquest balanç amb el 100%
dels vots a favor.

Seguidament, la presidenta mostra una taula amb els pressupostos previstos per al
2024.

1. La presidenta explica que les inversions i despeses seran pràcticament les
mateixes que les de l'exercici de 2023, amb la diferència que com després
mostrarà desglossat, la despesa de la festa de fi de curs augmentarà sobre
uns 500 €, tot i que no es contractarà DJ, si es llogarà un escenari i més
taules i cadires que l'any anterior, perquè aquest curs es disposaran de
menys o cap taula o cadira cedida per l'ajuntament a causa de la coincidència
amb les eleccions Europees del 9 de juny.

2. S'explica que just acabem de rebre la subvenció de l'ajuntament de 2.100 € i
s'explica el motiu, relacionat amb la despesa de lloguer de taules i cadires,
pel qual l'ajuntament va iniciar la dotació d'aquesta subvenció a totes les
entitats de Cervelló l'any anterior.

3. S'explica que aquest any no és segura la continuïtat amb Iddink i que
s'explicarà després.

Es celebra la votació per l'aprovació dels pressupostos de 2024 amb el 100% dels
vots a favor.

Seguidament, es comença el següent punt "Proposta de canvi de gestoria":

1. Les tresoreres expliquen que actualment, es paga a la gestoria Macías un
total anual de 1294,01 € i que va ser una gestoria que la junta anterior va
contractar i s'ha seguit amb aquesta, però que feien temps que es comentava
amb la presidenta que els semblava una quantitat massa alta per la feina que
donaven les nostres transaccions, especialment a partir de fer servir Iddink
com a intermediària per al pagament de les quotes de soci.

2. Beatriz Garcia explica que va demanar pressupost a tres empreses de
Cervelló i proposa acceptar l'oferta d'una gestora recomanada per
l'associació de Cervemakers que és de Cervelló i treballa a Sant Vicenç dels
Horts, Ana Ciercoles que ofereix els seus serveis per 75€/trimestre, indicant



que són preus especials per ser associació i pel volum de feina que vam
indicar que teníem.

3. Així el total de la nova gestoria serien 325 € anuals en comptes de 1294,01 €

Es celebra la votació per l'aprovació del canvi de gestoria amb el 100% dels vots a
favor.

A continuació s'inicia el següent punt "Gestió llicències digitals i quota AFA pròxim
curs":

1. Beatriz Garcia explica que a hores d'ara encara no saben si continuaran amb
Iddink o no el pròxim curs, com que l'institut passarà de demanar dues
llicències (naturals i anglès) a només una (d'anglès).

2. Direcció ha comentat a la junta que potser surt més a compte per les famílies
demanar-ho directament a l'editorial, que l'ideal seria que ho gestionàssim
nosaltres com a AFA, o que també els sona que una altra opció seria que
cada família o compres individualment a l'editorial.

3. La resposta de la junta a direcció ha estat que la nostra compravenda amb
l'editorial, amb el tema dels I.V.A no ho veiem clar i que hem de consultar
gestoria, però el que llavors sí que haurem de tornar a la gestió pròpia de 300
quotes i pagaments de llicències i són moltes hores de feina per tresoreria i
secretaria, són persones que dediquen el seu temps de forma altruista i que
ja fa que els toca i volen marxar, per tant, ho hauria de fer qui n'arribés nou, si
algú n'arriba nou. Per altra banda, la presidenta, puntualitza que com a junta
són conscients que si es desvincula el pagament de la quota de l'associació,
de la compra llicència, el nombre de famílies que faran el pagament, baixarà
dràsticament.

4. Per altra banda, tenim el tema del val escolar per secundària que es preveu
aplicar aquest curs, de 60 € i la generalitat encara no han informat quin paper
tindran les AFA i direcció, si és com el curs passat ni direcció podrà fer servir
els diners per abonar-ho per la quota de material ni nosaltres com a AFA
podem fer de "botiga" perquè ens paguin les llicències o la quota amb aquest
val. En aquest cas només ho podríem fer a través d'Iddink.

5. Per tant son moltes variables i una decisió a prendre que no es pot decidir ni
votar en aquest moment. Demanem als socis vot de confiança per la junta
que hi hagi en el moment de la decisió, en que ho farà buscant el millor per a
les famílies de l'institut i per les persones que formin la junta que haurà
d'assumir més o menys hores de feina no remunerada.

Seguidament, s'inicia el següent punt "Presentació noves candidatures per la junta":

La presidenta pregunta als assistents si els presents volen presentar candidatura,
cap del present respon de forma afirmativa.

1. Les tresoreres expliquen que les opcions si no hi ha junta, és fer una
"comissió administrativa", però que implicaria continuar vinculades a l'AFA,



però amb els diners congelats, per tant, és el que fa un any que evitem
perquè els diners es puguin fer servir.

2. Beatriz García informa que una opció que es planteja seria deixar les
comptes a zero, fent compra de material que necessites l'institut i/o donar
diners a la direcció de l'institut.

3. Les famílies sòcies presents comenten que una despesa necessària
(independentment que sigui per liquidar junta o no) seria la substitució de
molts projectors actuals per altres projectors o tv digitals que funcionen millor,
perquè hi ha molts grups que és com si no es tinguessin.

4. La resposta de la presidenta és que les inversions que es fan a l'institut són a
partir del que direcció demana i que no se'ls ha demanat en cap moment la
renovació d'aquest equip, però que igualment queda anotat per oferir-ho a
direcció.

5. Els socis comenten també que seria una pena la dissolució de l'AFA, però
que s'entén que si no hi ha persones que vulguin agafar el relleu és el que
s'hauria de fer.

S'acorda per unanimitat fer un últim intent per la creació d'una nova junta intentant
arribar a les famílies que pròximament s'han de matricular.

Finalment, la presidenta explica perquè els socis estiguin al corrent, que l'AFA s'ha
unit a una reivindicació iniciada per l'assemblea de professor de Vallirana,
assemblea de professors de l'Institut de Cervelló i l'AFA de l'Institut de Vallirana, per
presentar una carta demanant una reunió amb els serveis territorials d'educació per
denunciar que l'institut de Vallirana es va construir per 400 alumnes i actualment té
850, fan servir tots els equipaments que haurien de ser d'ús comú i d'especialitat
(aula de música, laboratoris, menjadors...) com a aules i la convivència es fa difícil
també en els espais de circulació. Això afecta també els nostres alumnes de l'ESO
que van allà a estudiar batxillerat. Per altra banda, volem aprofitar per denunciar que
el nou institut de Cervelló ja es construirà petit, ja que no s'ha tingut en compte que
tindrem nuclis urbans nous i tampoc s'ha contemplat batxillerat, amb la qual cosa
continuaran marxant cap a Vallirana.

S'agraeix la presència a les famílies sòcies i es dona per finalitzada l'assemblea a
les 19.40 h.

Mónica Génes-Quevedo

Secretària de l’AFA de l’Institut de Cervelló

* Consulta document de comtes a
https://afainstitutcervello.com/nosaltres/transparencia

https://afainstitutcervello.com/nosaltres/transparencia

